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§ 58 
Fastställande av föredragningslista 
 
Kommunstyrelsen fastställer utsänd föredragningslista. 
 
 
 
 
 

§ 59 
Information 
 
Hanna Malm, kvalificerad utredare, och Elin Vrij, projektledare, informerar om 
valkansliets arbete inför valet till Europaparlamentet den 9 juni. 
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§ 60 
Rätten att teckna skuld- och borgensförbindelser samt 
beslutade avtal (KS/2024:170) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen bemyndigar kommunstyrelsens ordförande Sara Kukka-Salam, 
kommunstyrelsens förste vice ordförande Martin Karlsson, kommunstyrelsens andre 
vice ordförande Lars Rådén, tillförordnad stadsdirektör Alessandra Wallman, 
tillförordnad ekonomichef Anna Håkansson, enhetschef Ulrika Mörman och 
finansstrateg Axel Bernhult, två i förening, att på stadens vägnar utfärda skuld- och 
borgensförbindelser samt underteckna av kommunstyrelsen eller kommunfullmäktige 
beslutade avtal. 
 
Sammanfattning 
Beslut har tagits av kommunstyrelsen 2023-09-11 (KS/2023:190), avseende rätten att på 
stadens vägnar utfärda skuld- och borgensförbindelser samt underteckna av 
kommunstyrelsen eller kommunfullmäktige beslutade avtal. På grund av 
personförändringar behöver ett nytt beslut fattas. 
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§ 61 
Antagande av policy och riktlinje för medborgardialog i 
Solna stad (KS/2024:81) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer policy för 
medborgardialog i Solna stad i enlighet med stadsledningsförvaltningens förslag. 
 
Kommunstyrelsen antar riktlinje för medborgardialog i Solna stad i enlighet med 
stadsledningsförvaltningens förslag. 
 
Sammanfattning 
I Solna stads verksamhetsplan och budget för 2024 gavs kommunstyrelsen i uppdrag att 
i samverkan med övriga nämnder ta fram en policy för medborgardialog. Ärendet har 
beretts av stadsledningsförvaltningen. Demokrati- och digitaliseringsberedningen har 
medverkat i beredningen av ärendet. 
 
Policy för medborgardialog är ett kommunövergripande styrdokument som beskriver 
Solna stads förhållningssätt till medborgardialog. Policyn är vägledande i det fortsatta 
arbetet för förtroendevalda och tjänstepersoner i staden. Den formulerar de principer 
som ska gälla vid de förtroendevaldas dialoger med medborgarna i särskilda frågor. 
 
För att konkretisera policyn har styrdokumentet Riktlinjer för medborgardialog i Solna 
stad tagits fram. I riktlinjerna beskrivs överväganden, arbetsgång och verktyg för att 
genomföra medborgardialog. Riktlinjerna och den checklista som tagits fram ska 
användas som ett stöd i planering, genomförande och utvärdering av 
medborgardialoger. 
 
Medborgardialog är en integrerad del i stadens styrning och verksamhetsutveckling och 
följs upp och utvärderas årligen. Arbetet med medborgardialoger följs upp i respektive 
nämnds delårsrapport och i kommunstyrelsens årsredovisning. 
 
Yttranden 
Peter Edholm (L) lämnar yttrande enligt bilaga 1. 
Lars Rådén (M), Peter Edholm (L) och Samuel Klippfalk (KD) lämnar gemensamt 
yttrande enligt bilaga 2  
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§ 62 
Inrättande av ungdomsråd i Solna stad (KS/2024:83) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen återremitterar ärendet enligt motivering i bilaga 3. 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade den 30 januari 2023 att bifalla motion av Faradj Koliev 
(S) och Sara Kukka-Salam (S) om att Solna stad inrättar ett ungdomsråd i samråd med 
organisationen Sveriges ungdomsråd (KS/2022:43). Demokrati- och 
digitaliseringsberedningen och stadsledningsförvaltningen har i samråd med Sveriges 
ungdomsråd berett frågan. 
 
I Solna ska medborgarna känna sig sedda och ges möjlighet att påverka sin vardag. Barn 
och ungas rätt att komma till tals ska särskilt beaktas vilket bland annat ska ske genom 
ungdomsrådet. Syftet med ungdomsrådet är att stärka ungdomars delaktighet i den 
politiska processen, där rådet utgör en plattform för ungdomar att uttrycka åsikter och 
komma med idéer i frågor som är viktiga och betydande för dem. Ungdomsrådet är 
även ett sätt för förtroendevalda att få ungas perspektiv och återkoppling i aktuella 
frågor, exempelvis i byggnadsfrågor och stadsutvecklingsprojekt. Ungdomsrådet ska ha 
en rådgivande funktion. 
 
I staden finns sedan tidigare två råd som är berednings- och/eller samrådsorgan till 
kommunstyrelsen och biträds av stadsledningsförvaltningen. De är rådet för 
funktionshinderfrågor samt pensionärsrådet, som även är samrådsorgan till 
omvårdnadsnämnden. 
 
Ungdomsrådet ska vara ett samrådsorgan till kommunstyrelsens. Förvaltningen för 
arbetsmarknad, kultur och fritid ansvarar för samordning av ungdomsrådet och för att 
arbetet sker i samverkan med övriga förvaltningar och stadens förtroendevalda. 
Kommunstyrelsens ska aktivt följa ungdomsrådets arbete. Kommunstyrelsens 
arbetsutskott har det beredande ansvaret och företräder kommunstyrelsen i relation till 
ungdomsrådet. Kommunstyrelsens arbetsutskott representerar kommunstyrelsen vid 
rådets sammanträden. Ungdomsrådets arbete följs upp och utvärderas årligen i 
kommunstyrelsens årsredovisning. 
 
Förvaltningen för arbetsmarknad, kultur och fritid ansvarar för att bistå ungdomsrådet 
med personella resurser och administrativt stöd, såsom kallelser och protokoll. 
Förvaltningen för arbetsmarknad, kultur och fritid är mottagare av ungdomsrådets 
åsikter, idéer och frågor och ansvarar för att rådet får återkoppling från 
förtroendevalda. 
 
Förvaltningen för arbetsmarknad, kultur och fritid ska under hösten 2024 rekrytera 
medlemmar till ungdomsrådet samt ta fram anvisningar för rådets arbete. 
Medlemmarna i ungdomsrådet utses för ett år. Ungdomsrådet ska bestå av som mest 15 
medlemmar i åldrarna 13–19 år som är folkbokförda, studerar eller på annat sätt är 
verksamma i Solna stad. Medlemmarna ska representera en mångfald av bakgrund, 
erfarenheter och åsikter och rådet ska vara partipolitiskt och religiöst obundet. Rådets 
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medlemmar ersätts av Solna stad i enlighet med timlön för feriearbetande ungdom, 
dock högst för 20 timmar årligen per person. 
 
Ungdomsrådet ska sammanträda minst fyra gånger per år och starta upp första kvartalet 
2025. 
 
Följande principer ska vara vägledande för ungdomsråd i Solna stad. 
 
1. Barn och unga ska ges samma förutsättningar att delta oavsett kön, ålder, etnicitet, 

religiös tillhörighet, funktionsnedsättning, sexuell läggning, könsöverskridande 
identitet eller uttryck samt socioekonomisk bakgrund. 

2. Barn och unga i Solna ska ha möjlighet att påverka aktuella frågor. 
3. Barn och unga ska få stöd och hjälp i sitt engagemang. 
4. Barn och unga ska vara med och forma rådet och vilka frågor som rådet ska arbeta 

med. 
5. Ungdomsrådet ska kunna genomföra egna arrangemang som alla ungdomar inbjuds 

att deltaga i. 
6. Ungdomsrådet ska tilldelas en budget att själva besluta om. 
 
Frågan om finansiering av ungdomsråd ska beaktas i samband med upprättandet av 
budget för 2025. 
 
Yrkande 
Sara Kukka-Salam (S), Lars Rådén (M), Sandra Lindström (V), Peter Edholm (L), 
Martin Karlsson (C), Bernhard Huber (MP) och Samuel Klippfalk (KD) föreslår att 
ärendet återremitteras enligt motivering i bilaga 3. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut, nämligen 
återremittering av ärendet enligt motivering i bilaga 3, och att kommunstyrelsen beslutar 
enligt det. 
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§ 63 
Yttrande över kommunrevisionens granskning av Solna 
stads arbete för att säkerställa kompetensförsörjningen 
(KS/2024:40) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att som eget yttrande översända stadsledningsförvaltningens 
förslag till yttrande. 
 
Sammanfattning 
KPMG har på uppdrag av Solna stads förtroendevalda revisorer granskat stadens 
personal- och kompetensförsörjning, och granskat om kommunstyrelsen och 
nämnderna har en tillfredställande ledning, styrning och uppföljning av personal- och 
kompetensförsörjningen. Syftet med granskningen har varit att bedöma om 
kommunstyrelsen och nämnderna har ett ändamålsenligt arbetssätt avseende personal- 
och kompetensförsörjningen. 
 
Den samlade bedömningen utifrån granskningens syfte är att kommunstyrelsen och 
nämnderna delvis har ett ändamålsenligt arbetssätt avseende personal- och 
kompetensförsörjningen. 
 
Staden har tagit del av revisionens bedömningar och rekommendationer kopplat till 
revisionsfrågorna. Stadsledningsförvaltningen redovisar i förslaget till yttrande vidtagna 
och planerade åtgärder utifrån framförda bedömningar och rekommendationer och 
föreslår kommunstyrelsen att anta och överlämna yttrandet som sitt eget till revisionen. 
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§ 64 
Yttrande över Genomförandeplan för Sundbybergs stad, 
Lokalt åtgärdsprogram för Brunnsviken (KS/2024:35) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen överlämnar sitt yttrande till Sundbybergs stad gällande 
genomförandeplan och lokalt åtgärdsprogram för Brunnsviken. 
 
Sammanfattning 
Sundbybergs stad har tagit fram ett förslag till genomförandeplan, enligt Lokalt 
åtgärdsprogram för Brunnsviken, som beskriver hur staden ska arbeta för att 
Brunnsviken ska nå önskad status. Solna stad ges nu möjlighet att inkomma med 
synpunkter på remissförslaget. 
 
Solna stads miljö- och klimatenhet har följande synpunkter: 
 

- Det är positivt att Sundbyberg stad arbetar med miljöförbättrande åtgärder för 
vatten. 

- Lötsjön är kraftigt övergödd. För att motverka risken för spridning av 
övergödande ämnen (kväve och fosfor) vidare till Råstasjön, Råstaån och 
Brunnsviken behöver Lötsjöns status bli bättre innan eventuella åtgärder 
kopplat till fria vattenvägar påbörjas. 

- För att undersöka om den invasiva arten karpfisk förekommer i Lötsjön och för 
att därefter kunna vidta åtgärder för att undvika en eventuell spridning av denna 
rekommenderar miljö- och klimatenheten provfiske i kombination med eDNA-
analys. 
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§ 65 
Yttrande över Förnyad rekommendation till kommunerna om 
gemensam finansiering av stöd för en kunskapsbaserad 
socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård (KS/2024:41) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar SKR:s förslag om gemensam finansiering av stöd för 
kunskapsbaserad socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård i enlighet med 
stadsledningsförvaltningens förslag. 
 
Sammanfattning 
Styrelsen för Sveriges Kommuner och Regioner beslutade vid sitt sammanträde den 26 
januari 2024 att rekommendera kommunerna att gemensamt, till SKR, årligen 
tilläggsfinansiera viktiga förutsättningar för en kunskapsbaserad socialtjänst och 
kommunal hälso- och sjukvård om sammanlagt 19,5 mkr, varav Solnas andel skulle vara 
cirka 165 000 kr (1,95 kr per invånare). Finansiering ska gälla för fyra år 2025-2028. 
 
SKR arbetar sedan 2020 på kommunernas uppdrag och inom ramen för en 
rekommendation om Gemensam finansiering för en långsiktig kunskapsstyrning inom 
socialtjänstens verksamheter (18/00295 och 22/00731) för att stödja utvecklingen av en 
kunskapsbaserad socialtjänst. Bakgrunden till rekommendationen var att flera av de 
statsbidrag som tidigare riktades till dessa områden avslutades och omvandlades till 
generella statsbidrag. De tjänster och stöd som ingår i rekommendationen har inte 
heller tidigare finansierats inom ramen för SKR:s ordinarie medlemsavgift. Den 
nuvarande rekommendationen gäller till och med 2024. För att kunna fortsätta arbetet 
2025-2028 behöver därför kommunerna enligt SKR göra ett nytt ställningstagande. 
 
Stadsledningsförvaltningen föreslår att SKR:s rekommendation antas eftersom 
kvalitetsarbetet inom socialtjänstens område och kvalitetsregister kopplat till detta är 
viktigt. 
 
Kommunstyrelsen beslutade den 3 juni 2019 (KS/2019:60 § 80) att inte anta dåvarande 
SKL:s rekommendation om gemensam finansiering för långsiktig kunskapsstyrning 
inom socialtjänstens verksamhet för åren 2020-2024. Skälet till detta var att man ansåg 
att finansieringen borde ingå som en del i den ordinarie medlemsavgiften. Behovet av 
att delta fanns dock och Solna stad har deltagit i arbetet med kvalitetsregister och 
betalat den årliga avgiften till SKR under perioden 2020-2024. 
 
Stadsledningsförvaltningen vill dock fortsatt framhålla att kostnaderna för stöd för 
kunskapsbaserad socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård torde kunna rymmas 
inom den ordinarie medlemsavgiften och att SKR, i likhet med sina medlemmar, istället 
för att ta ut en särskild avgift för detta arbete ska sträva efter en kostnadseffektiv 
verksamhet med noggranna prioriteringar mellan sina kostnadsposter.  
 
Yttrande 
Lars Rådén (M), Peter Edholm (L) och Samuel Klippfalk (KD) lämnar gemensamt 
yttrande enligt bilaga 4. 
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§ 66 
Svar på motion av Samuel Klippfalk (KD) om att sänka 
tröskeln till familjerådgivningen M:24/2023 (KS/2023:233) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. 
 
Sammanfattning 
Samuel Klippfalk (KD) inkom med rubricerad motion till kommunfullmäktiges 
sammanträde den 25 september 2023. I motionen anges att sedan 2021 är det första 
besöket på familjerådgivningen kostnadsfritt. I motionen föreslås kommunfullmäktige 
besluta att de två första besöken på familjerådgivningen ska erbjudas utan kostnad. 
 
Kommunstyrelsen har remitterat motionen till socialnämnden för yttrande. 
 
I sitt yttrande, antagit vid socialnämndens sammanträde den 4 december 2023 § 74, 
redovisar socialnämnden statistik framtagen av socialförvaltningen över besöken vid 
familjerådgivningen i Solna. Besöken under 2022, 1074 stycken, är på jämförbar nivå 
med 2020 då antalet besök var 1043 stycken. Under 2021 minskade besöken till 973 
stycken då familjerådgivningens ärenden var färre under pandemin. Digitala verktyg 
användes i högre utsträckning under den senare delen av pandemin och fysiska möten 
gick endast att genomföra i begränsad omfattning. 
 
Socialnämnden beskriver vidare den nationella statistiken för ärenden gällande 
familjerådgivning. Under 2022 omfattade 24 procent av ärendena ett samtal, i 
jämförelse med 44 procent av ärendena som bestod av två till fyra samtal. En leverantör 
av familjerådgivning för Solna stads räkning anger att samtalsfrekvensen för 
kommunens räkning överensstämmer med den nationella statistiken. 
 
I nämndens yttrande lyfts svårigheten i att bedöma ett eventuellt samband mellan en 
högre grad avgiftsfria samtal och en ökad användning av familjerådgivning. I kontakten 
med leverantörer genom åren så har inte heller avgiften för samtalen varit något som 
lyfts som ett hinder som skulle ligga bakom att inte fler nyttjar familjerådgivning i högre 
utsträckning. Därmed är det svårt att bedöma om avgiften är en faktor som medför att 
inte fler nyttjar familjerådgivningen. Socialförvaltningen bedömer att en utökning av 
antalet avgiftsfria samtal från ett till två skulle medföra en kostnadsökning om 150 000 
årligen utifrån det prognostiserade antalet samtal under 2023. 
 
Yrkanden 
Sara Kukka-Salam (S) föreslår att kommunstyrelsen beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
Samuel Klippfalk (KD), Lars Rådén (M) och Peter Edholm (L) föreslår att 
kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och konstaterar att kommunstyrelsen 
beslutar enligt förvaltningens förslag. 
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Reservationer 
Samuel Klippfalk (KD), Lars Rådén (M) och Peter Edholm (L) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för gemensamt förslag. 
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§ 67 
Svar på motion av (L) om skärpta regler för uthyrning av 
stadens lokaler M:13/2023 (KS/2023:145) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige förklarar motionen besvarad. 
 
Sammanfattning 
Peter Edholm (L), Marianne Damström Gereben (L), Anders Ekegren (L), Marcus 
Willershausen (L), Gunnar Irén (L) och Sukrî Demir (L) har till kommunfullmäktiges 
sammanträde den 29 maj 2023 inkommit med rubricerad motion. 
 
I motionen anges att många uthyrningar av kommunala lokaler sker genom kultur- och 
fritidsnämndens försorg. Då tillämpas ett politiskt beslutat regelverk genom vilket 
staden ställer krav på föreningar som önskar hyra en lokal. Vidare anges att det inom 
stadens fastighetsbestånd finns uthyrningar som hanteras på annat sätt. 
 
Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att ta fram 
och implementera kommunövergripande riktlinjer för uthyrning som gäller för samtliga 
stadens nämnder. Här bör man också inkludera lokaler som hanteras av Sporthallen i 
Solna AB, Råsunda Förstads AB, Bostadsstiftelsen Signalisten och Solna Tenniscenter 
AB. 
 
Motionen har remitterats till stadsledningsförvaltningen. 
 
Solna stad har redan idag ett framgångsrikt idrotts-, fritids- och kulturliv. Det är kultur- 
och fritidsnämnden som ansvarar för att lokaler för idrott- och motionsverksamhet 
tillhandhålls och för bokning av stadens idrottsanläggningar och andra lokaler för 
arrangemang. Nämnden har som mål att lokaler och anläggningar för idrott, fritid och 
kultur används effektivt och utvecklas utifrån ett stadsövergripande perspektiv genom 
att säkerställa god användning av staden lokaler. 
 
Eftersom staden spelar en viktig roll i att skapa goda förutsättningar för såväl idrott, 
kultur och fritidsverksam för Solnaborna har kommunstyrelsen i uppdrag att under 
2024 och i samverkan med berörda nämnder utöka möjligheten till uthyrning av 
kommunala lokaler till det lokala föreningslivet. Detta för att lokalerna ska kunna 
användas så mycket som möjligt i stället för att stå tomma. 
 
Uthyrning av lokaler ställer både organisatoriska krav på uthyraren och på att 
regelverket vid uthyrning är tillräckligt och i förhand fastställt. Regelverket kommer att 
ses i samband med uppdraget och anpassas utifrån utökningen. Uppdraget kommer att 
redovisas till kommunstyrelsen under hösten 2024. 
 
Stadsledningsförvaltningen föreslår med hänvisning till uppdraget i budget att motionen 
förklaras besvarad. 
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Yrkanden 
Sara Kukka-Salam (S) föreslår att kommunstyrelsen beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
Peter Edholm (L) föreslår att ärendet i första hand återremitteras enligt motivering i 
bilaga 5, och i andra hand att motionen bifalles. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns tre förslag till beslut: 
Förvaltningens förslag 
Förslag om återremiss enligt bilaga 5 
Förlag om bifall till motionen 
 
Ordförande frågar om ärendet ska avgöras vid dagens sammanträde eller om ärendet 
ska återremitteras och konstaterar att ärendet ska avgöras vid dagens sammanträde. 
 
Ordföranden konstaterar därefter att två förslag till beslut återstår, nämligen 
förvaltningens förslag samt förslag om bifall till motionen, och att kommunstyrelsen 
beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Röstförklaring 
Lars Rådén (M) deltar inte i beslutet om att förklara motionen besvarad. 
 
Reservation 
Peter Edholm (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna förslag. 
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§ 68 
Svar på motion av Samuel Klippfalk (KD) om upprustning av 
äldreboenden M:9/2023 (KS/2023:89) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige förklarar motionen besvarad. 
 
Sammanfattning 
Samuel Klippfalk (KD) inkom med rubricerad motion till kommunfullmäktiges 
sammanträde den 11 april 2023 § 55. Motionären framför att många av Solnas 
äldreboenden finns i äldre fastigheter och att det bör ske en teknisk uppgradering av 
lokalerna. Vidare anges att det finns potential av förbättrad demensanpasssning av de 
inre miljöerna. Motionären föreslår att kommunfullmäktige beslutar att: 

• påbörja installation av solskydd, fjärrkyla, bergkyla eller air-condition utifrån 
tidigare kartläggningar av behov, 

• att demensanpassa inre miljöer på Solnas äldreboenden samt 
• att rusta inomhusmiljön på Solnas äldreboenden 

 
Motionen har remitterats till tekniska nämnden och omvårdnadsnämnden för yttrande. 
 
Tekniska nämnden framför i sitt yttrande att fastighetsavdelningen kontinuerligt arbetar 
med långsiktig underhållsplanering av stadens fastighetsbestånd. En samlad bedömning 
ger ett helhetsperspektiv som underlättar planering och prioritering av underhåll i 
beståndet i dess helhet. Omvårdnadsnämnden framför i sitt yttrande att de har en 
kontinuerlig dialog med fastighetsavdelningen och att identifierade behov uttrycks och 
hanteras löpande. 
 
Omvårdnadsnämnden anser inte att de har något att tillägga till de svar som tekniska 
nämnden lämnar i sitt yttrande, utan att dessa överensstämmer med den bild som 
omvårdnadsnämnden har rörande de frågor som ställs i motionen. 
 
Stadsledningsförvaltningen anser att tekniska nämnden i sitt yttrande har redovisat såväl 
pågående som planerade åtgärder kopplade till Solnas äldreboende vilka svarar mot 
motionärens yrkanden. Utifrån detta, samt utifrån omvårdnadsnämndens instämmande 
i tekniska nämndens redovisning, föreslår stadsledningsförvaltningen att motionen 
anses besvarad. 
 
Yrkanden 
Sara Kukka-Salam (S) föreslår att kommunstyrelsen beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
Samuel Klippfalk (KD) föreslår att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla motionen. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och konstaterar att kommunstyrelsen 
beslutar enligt förvaltningens förslag. 
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Reservation 
Samuel Klippfalk (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 
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§ 69 
Valärenden 
 
Inga valärenden vid detta sammanträde. 
 
 
 
 
 

§ 70 
Anmälan av delegationsbeslut 
 
Kommunstyrelsen tar del av följande delegationsbeslut: 
 
KS DEL §/2024 §§ 7-12 
Protokoll från arbetsutskott 2024-04-29 §§ 8-9 
 
 
 
 
 

§ 71 
Anmälan av ärendelista 
 
Kommunstyrelsen tar del av utsänd ärendelista. 
 



1 av 1 

Till nämnd/styrelse: Kommunstyrelsen 

Datum:  2024-05-13 

Ärendebeteckning: KS/2024:81 

Ärendets rubrik: Policy och riktlinje för 

medborgardialog

Y T T R A N D E

Liberalerna ser positivt på att staden i en policy fastställer ett förhållningssätt till 
medborgardialog och riktlinjer som beskriver principer för de förtroendevaldas 
dialoger med Solnaborna. Dock saknar vi en viktig komponent i det som föreslås. 
Varken den föreslagna policyn eller de föreslagna riktlinjerna nämner medborgar-
förslag som en metod för att Solnaborna ska ges förbättrad möjlighet att påverka sin 

vardag. 

I den föreslagna policyn för medborgardialog står följande om dialogens syfte och 
mål: 

Medborgardialoger är ett komplement till den representativa demokratin 

och ett sätt att ge solnaborna större tillgänglighet till stadens 
beslutsprocesser.  

I Solna ska medborgarna känna sig sedda och ges möjlighet att påverka 
sin vardag och de förtroendevalda ska vara öppna och mottagliga för 
tankar och synsätt som kommer fram i dialog med medborgare. 

… 

Medborgardialogerna ska också bidra till bättre beslutsunderlag, stärka 
medborgarnas delaktighet och bidra till samhällsutvecklingen. 

Vi anser att medborgarförslag bör vara med som en av flera metoder för 
medborgardialog. Utan medborgarförslag är den föreslagna modellen ofullständig. 

Enligt SKR (Sveriges kommuner och regioner) har medborgarna i drygt 200 av 
landets 290 kommuner möjlighet att skicka in medborgarförslag.  

Liberalerna motionerade i maj 2023 om att också Solna ska möjliggöra för 
medborgare att inkomma med förslag. 

Eftersom motionen om två veckor har legat obesvarad i ett år och dess intentioner 
saknas i detta förslag till policy och riktlinje för medborgardialog, så måste vi nog 
tyvärr dra den slutsatsen att det S-ledda styret inte har för avsikt att införa 
medborgarförslag.  

Det tycker vi är synd. 

Peter Edholm 
Liberalerna 

Bilaga 1 till KS/2024-05-13 § 61

I. 
Liberalerna 



Kommunstyrelsen, 2024-05-08 KS/2024:81 

Ärende 5, Antagande av policy och riktlinje för medborgardialog i Solna stad. 

Yttrande 

Vi ställer oss bakom förslaget till policy och riktlinje för medborgardialog. 

Staden har en inrättad beredning för demokrati- och digitaliseringsfrågor och ärendet hade 
lämpligtvis beretts i den beredningen som skulle fått ta fram förslag till beslut för 
kommunstyrelsen. Ska staden arbeta med särskilda politiska beredningar bör styret använda dessa 
för att skapa bred politisk förankring i förslag som detta. Om centrala ärenden kopplad till en 
beredning inte också bereds faller syftet med de särskilda beredningarna kopplade till 
kommunstyrelsen. 

Lars Rådén Peter Edholm Samuel Klippfalk 

Moderaterna Liberalerna  Kristdemokraterna 

Bilaga 2 till KS/2024-05-13 § 61 e 1. 



Yrkande ärende 6 

Vi ser positivt på inrättandet av ett ungdomsråd i Solna stad. Det finns flera olika 
modeller av ungdomsråd som tillämpats i olika kommuner i landet. Samtliga har för- 
och nackdelar. Demokrati- och digitaliseringsberedningen har diskuterat frågan och till 
stora delar varit eniga. Stadsledningsförvaltningens förslag lämnar fortsatt en del 
utrymme för tolkningar och vi önskar att frågan bereds ytterligare i demokrati- och 
digitaliseringsberedningen inför ett slutgiltigt antagande i Kommunstyrelsen.  

Vi önskar särskilt se att skrivelsen förtydligas med hur rådet skall tillsättas, hur lång 
mandatperioden är samt hur unga kan kandidera till rådet. För dess legitimitet är det 
viktigt att säkerställa att urvalet till rådet sker transparent.  

Vi yrkar att ärendet återremitteras till demokrati- och digitaliseringsberedningen för 
fortsatt hantering.   

Sara Kukka-Salam 
Socialdemokraterna 

Moderaterna 
Lars Rådén 

Sandra Lindström 
Vänsterpartiet 

Peter Edholm 
Liberalerna 

Martin Karlsson 
Centerpartiet 

Bernhard Huber 
Miljöpartiet 

Samuel Klippfalk 
Kristdemokraterna 

Bilaga 3 till KS/2024-05-13 § 62



Kommunstyrelsen, 2024-05-13 KS/2024:41 

Ärende 9, Yttrande över Förnyad rekommendation till kommunerna om gemensam finansiering 
av stöd för en kunskapsbaserad socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård. 

Yttrande 
En kunskapsbaserad socialtjänst är en mycket viktig fråga och särskilt viktigt inför den nya 
socialtjänstlagen. Förvaltningen lyfter i sin tjänsteskrivelse att finansieringen borde ingå i 
medlemsavgiften. Vi står bakom detta ställningstagande och vill understryka vikten av att SKR 
börjar prioritera i sin verksamhet.  

Det nya styret i SKR har beslutat att höja medlemsavgiften med tre procent. Solna betalar under 
2024 nästan 2,5 mkr, vilket motsvarar 29 kr per invånare. Avgiften som föreslås för att få delta är 
1,95 kr per invånare utöver medlemsavgiften. Denna kostnad borde kunna rymmas inom den 
avgift som redan betalas och rymmas inom ram om SKR mer aktivt börjar prioritera i 
verksamheten i stället för att höja avgiften ytterligare för dess medlemmar. 

Lars Rådén Peter Edholm Samuel Klippfalk 
Moderaterna Liberalerna  Kristdemokraterna 

Bilaga 4 till KS/2024-05-13 § 65

91.■ 



1 av 1 

Till nämnd/styrelse: Kommunstyrelsen 

Datum:  2024-05-13  

Ärendebeteckning: KS/2023:145 

Ärendets rubrik: Svar på motion av (L) om 

skärpta regler för 

uthyrning av stadens 

lokaler 

Y R K A N D E  O M  Å T E R R E M I S S

Svaret på motionen redogör för det uppdrag som kommunstyrelsen har ”att under 
2024 och i samverkan med berörda nämnder utöka möjligheten till uthyrning av 
kommunala lokaler till det lokala föreningslivet för att lokalerna ska kunna användas 
så mycket som möjligt”. 

Det är bra att kommunstyrelsen har fått detta uppdrag och vi ser fram mot 
återrapportering av uppdraget senare i år. 

Det hade varit relevant att hänvisa till ett uppdrag att utöka möjligheten till uthyrning 
om motionärerna hade föreslagit en utökning av möjligheten till uthyrning.  

Men motionärerna föreslår inte det. I stället föreslår motionärerna att staden ska ta 
fram och implementera kommunövergripande riktlinjer för uthyrning som gäller för 
samtliga stadens nämnder (inklusive lokaler som hanteras av Sporthallen i Solna AB, 
Råsunda Förstads AB, Bostadsstiftelsen Signalisten och Solna Tenniscenter AB). 

I motionens rubrik och brödtext framgår också att motionärerna är ute efter att 
reglerna för uthyrning ska skärpas så att man på ett bättre sätt försäkrar sig om att 
hyresgästerna uppfyller krav relaterade till respekt för demokratiska grunder, droger, 
likabehandling, diskriminering, barnrättsperspektiv, alla människors lika värde, stöd till 
terrororganisationer o.s.v. 

Kommunstyrelsens uppdrag och motionärernas förslag handlar alltså om olika saker. 
Uppdraget syftar till att utöka uthyrningen medan motionärernas förslag handlar om att 
förhindra uthyrning under vissa omständigheter. 

Eftersom resonemangen i det föreslagna svaret på motionen inte adresserar det förslag som 
motionärerna faktiskt väcker så bör ärendet återremitteras så att stadsledningsförvaltningen 
kan återkomma med ett relevant svar på motionen. 

Jag yrkar därför: 

att kommunstyrelsen återremitterar ärendet till stadsledningsförvaltningen så att 
motionen besvaras utifrån vad motionärerna faktiskt föreslår (i stället för att 
svaret redogör för ett orelaterat uppdrag som kommunstyrelsen redan har). 

Peter Edholm 
Liberalerna 

Bilaga 5 till KS/2024-05-13 § 67

I. 
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